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 Protokół Nr LXXXII/2023 

z LXXXII sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 29 listopada 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Pan Wojciech Hołdyński Przewodniczący Rady Miejskiej w Gołdapi 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 16:30 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

 

Obecni: 

 1. Wioletta Anuszkiewicz  

  2. Marian Chmielewski  

       3. Teresa Dzienis  

  4. Wojciech Hołdyński 

       5. Zdzisław Janczuk  

       6. Zbigniew Makarewicz  

       7. Zbigniew Mieruński  

       8. Marian Mioduszewski  

       9. Janina Pietrewicz 

       10. Zofia Syperek 

       11. Monika Wałejko  

       12. Józef Wawrzyn  

  13. Andrzej Tobolski  

   14. Marek Zajączkowski 

   15. Anna Staroszczuk - Luto 

 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu sesji z dnia 10.10.2023 r.; 30.10.2023 r.   

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”        

na lata 2024-2028 w Gminie Gołdap; 

2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028; 

3) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego    

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028; 

4) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

treningowych lub wspomaganych; 

5) zmiany Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 października 2023 roku  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

8) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024;  

9) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap 

oraz warunków i zasad korzystania z nich; 

10) przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,               

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024; 
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11) zobowiązania Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych; 

12)wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gołdap           

w trybie ustnego przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony; 

13) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody  

Warmińsko-Mazurskiego o zniesienie  urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, 

Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, 

Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka; 

14) zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów 

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

15) zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok. 

7. Zapoznanie się z informacją o realizacji zadań oświatowych w Gminie Gołdap 

8. Przedstawienie informacji w sprawie budowy Zakładu Przyrodoleczniczego  

9. Interpelacje radnych 

10. Zapytania radnych 

11. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

12. Wolne wnioski 

13. Zamknięcie sesji    

 

 

Do pkt 1 

LXXXII posiedzenie sesji Rady Miejskiej VIII kadencji 2018-2023 otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej  

Pan Wojciech Hołdyński. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, zatem podejmowane decyzje będą 

prawomocne. 

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Przewodniczący Rady 

poinformował zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński przekazał głos dyrektorowi Szkoły Podstawowej  

nr 3 w Gołdapi.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi Pan Leszek Retel wręczył burmistrzowi statuetkę Warmińsko-

Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego, którą zdobyli uczniowie szkoły zdobywając III miejsce.  

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński pogratulował w imieniu Rady Miejskiej w Gołdapi. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto pogratulował dyrektorowi Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi oraz 

życzył dalszych sukcesów.  

 

Do pkt 2  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedziała, że za 30 dni mija czas kiedy gmina ma pełne prawo skorzystać ze 

środków unijnych projektu ZPL. Chciałby ten temat dziś poruszyć.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w pkt 8 będzie informacja w sprawie budowy 

Zakładu Przyrodoleczniczego i wtedy będzie można poruszyć sprawy ZPL.  

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 10.10.2023 r.   

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że na poprzedniej sesji zastępca burmistrza powiedziała, że gdyby 

nie działania radnego to by zakład działał. Zwrócił się o doprecyzowanie wypowiedzi o oświadczeniu, że radni 

nie widzą tego, że urząd stara się postawić ZPL z głowy na nogi. 
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Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że przed sesją radny wspomniał o kilku kwestiach. Zwrócił 

się o pytania i odpowiedziami na nie w punkcie dotyczącym ZPL. W pewnej chronologii będą pokazane 

podejmowane działania. Po prezentacji może część radnych trochę inaczej spojrzy na całość. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

10.10.2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 2 wstrzymujące się protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 10.10.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 30.10.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

30.10.2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 2 wstrzymujące się protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 30.10.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

 

 Do pkt 4 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że zastępca burmistrza przekazała na ręce Dyrektora 

Państwowej Szkoły Muzycznej sprzęt muzyczny o wartości 5000,00 zł. Odbyło się spotkanie z Wójtem Kowal 

Oleckich w zakresie wodociągu do miejscowości Dunajek. Bardzo możliwe, że gmina Kowale Oleckie wykona 

brakujący odcinek, bo jest od strony gminy Kowale Oleckie odcinkiem krótszym. Odbyły się uroczyste obchody 

Święta Niepodległości. Zostali wyłonieni wykonawcy na odbiór i transport odpadów z nieruchomości 

zamieszkałych z terenu gminy Gołdap. Zakończyła się realizacja programu grantowego - poprawa dostępności 

Urzędu Miejskiego w Gołdapi oraz Cyfrowa Gmina. Według czasopisma samorządowego „Wspólnota” Gmina 

Gołdap jest na VI miejscu w województwie warmińsko-mazurskim za lata 2020-2022, jeśli chodzi o nadwyżkę 

operacyjną per capita 325,00 zł. w dniu dzisiejszym urząd otrzymał informacje od Pana Wicemarszałka Bogdana 

Bartnickiego o wykonanie w najbliższych latach drogi 651. Planowanie pierwszego etapu będzie ukończone  

w połowie 2024 roku. Zadłużenie procentowe w stosunku do dochodów będzie niższe o 20-30%, w stosunku  

do tego, jak przyjmowany był 9 lat temu samorząd. 

 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy umowy na odbiór odpadów będą długoterminowe  

czy krótkoterminowe.  Za miesiąc kończy się umowa na ustawowe zadanie gminy, tj. opieka nad bezdomnymi 
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zwierzętami. Zapytał, czy wyłoniono kolejną firmę, która będzie tą usługę świadczyła. Kilka dni temu 

Wojewódzki Sąd Administracyjny wydał wyrok, w sprawie nie udzielania odpowiedzi przez gminę w trybie 

ustawy o dostępie do informacji publicznej. Poinformował, że skarg do Wojewódzkiego Sądu będzie dużo 

więcej. Wyrok nie jest ostateczny, bo być może Burmistrz będzie się odwoływał do wyższej instancji. Zapytał 

czy burmistrz czuje się winny i wraz z Panem Marcinem Bogdanem poniosą koszty, czy obciążą gminę. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że odniesie się do tego na następnej sesji.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że wnioski dotyczyły finansów publicznych. Dziś będzie omawiany 

budżet procedować zmiany w budżecie, Wieloletnią Prognozę Finansową a radni nie mają kompletnych 

informacji. W ocenie radnego informacje są zatajane, są przesuwane gdzieś może na inne konta, których radny 

nie rozumie, nie może znaleźć tego w tych tabelkach, które Pani skarbnik z pracownikami gdzieś umieściła. Nie 

tylko radny, ale wszyscy mieszkańcy, chcieliby wiedzieć co dzieje się z ich podatkami, na co one są wydawane. 

Jeżeli będzie miał konkretną odpowiedź, to wtedy będzie mógł to ujawnić, bądź zadać pytanie podczas sesji, 

dlaczego zadecydowano, że wycieczki zagraniczne mieszkańcy fundowali, czy jakieś tam inne imprezy  

w restauracjach. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że przed sesją rzeczowo prowadzona była z radnym a teraz 

zaczyna o wycieczkach, imprezach.  

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że umowa na odbiór odpadów jest na 24 m-ce 

chyba, że zostanie wyczerpana kwota. Przetarg na Schronisko – uneważniony bo za duża kwota. Ponownie został 

ogłoszony. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy umowa jest z możliwością skrócenia, gdyż jest to duże 

zobowiązanie. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że nigdy nie było sytuacji ze skracaniem umowy 

a takie umowy są korzystniejsze. Odbiór odpadów jest trudnym tematem w którym zachodzą ciągłe zmiany. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że  gmina Olecko zakupiła własny sprzęt i zmieniły się opłaty  

za śmieci. Może nowy burmistrz będzie chciał iść w tym kierunku.  

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że utworzenie spółki gminnej nie jest takie proste 

i szybkie. Wymaga przygotowania bazy transportowej, separatorów itp.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że podczas specjalnej uroczystości, która odbyła się  

10 listopada w Urzędzie Wojewódzkim w Olsztynie radni Zdzisław Janczuk oraz Zofia Syperek zostali 

odznaczeni złotym krzyżem zasługi a Janina Pietrewicz została odznaczona srebrnym krzyżem zasługi.  

 

Do pkt 5 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że 10 listopada uczestniczył w uroczystości z okazji 

Narodowego Święta Niepodległości w Przedszkolu Samorządowym nr 1 w Gołdapi. W Urzędzie Wojewódzkim 

odbyła się uroczystość nagradzania osób zasłużonych z województwa, wśród nich znalazło się trzech radnych. 

Zofia Syperek, Janina Pietrewicz, Zdzisław Janczuk, jak również odznaczony został burmistrz. 11 listopada 

odbyła się sztafeta jedenastek z okazji również Narodowego Święta Niepodległości prowadzona przez radnego 

Mariana Mioduszewskiego. Podziękowania Dorocie Łasicy i Mirosławowi Bobrowskiemu za wydarzenia. W 

tym samym uczestniczył w montażu słowno-muzycznym z okazji również Narodowego Dnia Niepodległości. 

Wydarzenie zostało przygotowane przez Uniwersytet Trzeciego Wieku, pracownię wokalną Domu Kultury. 

Wieczorem złożył kwiaty pod Pomnikiem Niepodległości wraz z radnymi: Janiną Pietrewicz, Anną Staroszczuk-

Luto, Józefem Wawrzyna, Zdzisławem Janczuk. 13 listopada odbyła się konferencja podsumowująca realizację 

projektu 'Blisko spotkajmy się w bibliotece' w którym wziął udział wraz z radnymi: Zofią Syperek i Janiną 

Pietrewicz. 14 listopada odbył się kiermasz połączony z konkursem kulinarnym 'Jedzmy smacznie i zdrowo'. W  

Szkole Podstawowej nr 5. W którym wziął udział wraz z radnymi: Zofią Syperek, Janiną Pietrewicz,  Józefem 

Wawrzynem. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła posiedzenia trzykrotnie, posiedzenie komisji odbyły 

się dwukrotnie, poszczególne Komisje odbywały spotkania pod kątem przygotowania planu pracy na przyszły 

rok. Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich zapoznała się z tematem podatku leśnego i rolnego. Komisja 

Rewizyjna odbywał posiedzenie w dniu wczorajszym w sprawie funkcjonowania wydziału Obsługi Placówek 

Oświatowych.  

Do pkt 6 

1)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do zastępcy dyrektora OPS Pani Anny Barszczewskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w Gminie Gołdap. 

Zastępca Dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska przedstawiła projekt uchwały.  
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Radny Pan Marian Mioduszewski zapytał, ile środków przeznacza gmina a ile pochodzi z budżetu państwa. 

Zastępca Dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska odpowiedziała, że wkładem własnym gminy jest 20%.  

Radny Pan Marian Mioduszewski zapytał, jaka to jest kwota. 

Zastępca Dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska odpowiedziała, że cała kwota wynosi 440 000,00 zł,  

nie jest teraz w stanie podać konkretnej kwoty.  

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 w Gminie Gołdap. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 w Gminie Gołdap 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/572/2023 

/w załączeniu/ 

2)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do zastępcy dyrektora OPS Pani Anny Barszczewskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Zastępca dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2024-2028. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/573/2023 

/w załączeniu/ 
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3)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do zastępcy dyrektora OPS Pani Anny Barszczewskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-2028. 

Zastępca dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  i w domu” na lata  

2024-2028. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/574/2023 

/w załączeniu/ 

4) Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do zastępcy dyrektora OPS Pani Anny Barszczewskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Zastępca dyrektora OPS Pani Anna Barszczewska przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

treningowych lub wspomaganych 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/575/2023 

/w załączeniu/ 

5)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi  

z dnia 30 października 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały.   

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 października 2023 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 



 

7 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 października 2023 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/576/2023 

/w załączeniu/ 

6) i 7)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie o przedstawienie projektu uchwały zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gołdap na lata 2023– 2040 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap  

w 2023 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że zwiększa się plan rozchodów o kwotę 890.539,40 zł  

w związku z planowaną nadpłatą kapitału kredytów zaciągniętych w roku 2011 oraz 2012 przypadających  

do spłaty w roku 2025. Źródłem pokrycia jest nadwyżka z lat ubiegłych. Dodatkowo zmniejsza się planowaną 

emisję obligacji z 8 000 000,00 zł do 4 500 000,00 z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu i tym 

samym zmienia się źródło pokrycia rozchodów (spłaty zadłużenia) w wysokości 3 500 000,00 zł z planowanej 

emisji obligacji na nadwyżkę z lat ubiegłych. Planowane zadłużenie na koniec roku 2023 wynosi  

44 261 939,80 zł. Plan dochodów po zmianach wynosi 125.578.625,00 zł Plan wydatków po zmianach wynosi 

139.091.472,83 zł Deficyt budżetu po zmianach wynosi 13.512.847,83 zł. Przychody budżetu po zmianach 

wynoszą 18.793.926,63 zł Rozchody budżetu po zmianach wynoszą 5.281.078,80 zł. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że przejrzał wszystkie Wieloletnie Prognozy Finansowe za ostatnie 

12 miesięcy, łącznie z listopadem zeszłego roku. Na sesji 15 listopada, w tym WPF, wpisana została kwota długu 

52 543 018,60 zł. Prognozowana na koniec 2023 roku była w kwocie 51 043 018,00 zł. W dzisiejszych 

dokumentach, czyli w Wieloletnich Prognozach Finansowych znalazł informację, że spłacane są kredyty, raty, 

kredytów, pożyczki oraz wykup papieru wartościowych w kwocie 5 281 078,80 zł. Kwota długu wynosi  

44 261 939,80 zł. Biorąc pod uwagę dane z końcówki zeszłego roku, rok do roku, w kontekście zadłużenia i spłat 

tych kredytów, obligacji, to zostało spłacone nie 5 000 000,00 zł, a według radnego wyliczeń 8 281 079,00 zł. 

zapytał, skąd ta różnica. Wg dzisiejszych przedstawionych tabel wynika, że skoro gmina posiada  

44 000 000,00 zł zadłużenia, w zeszłym roku o tej porze 52 000 000,00 zł to logicznym jest, że odejmuje się 

jedno od drugiego. Kalkulator pokazał radnemu kwotę 8 281 000,00 zł, a skarbnik wstawiła 5 000 000,00 zł.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że trzeba tutaj widzieć różnicę między planowanym  

a wykonanym zadłużeniem, również jeśli chodzi o plan dochodów i wydatków. Przedstawiała to radnego podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji. Na koniec roku 2022 zadłużenie wynosiło 45 043 018,60 zł.  

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały Komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 

Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że nie będzie brał udziału w głosowaniu – godz. 

14:05 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 11 za, 1 przeciw, 1 brakiem głosu uchwała 

została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn 
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PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/577/2023 

/w załączeniu/ 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 12 za, 1 przeciw uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/578/2023 

/w załączeniu/ 

8)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek 

o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

wymiaru podatku rolnego na rok 2024.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/579/2023 

/w załączeniu/ 

9) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik WGK Pani Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Gołdap oraz warunków i zasad korzystania z nich. 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały Komisje. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap oraz warunków  

i zasad korzystania z nich. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 
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Głosowano w sprawie: 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap oraz 

warunków i zasad korzystania z nich 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/580/2023 

/w załączeniu/ 

10)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik WKS Pani Justyny Charkiewicz  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2024. 

Kierownik Wydziału WKS Pani Justyna Charkiewicz przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/581/2023 

/w załączeniu/ 

11) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały. 

 Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Mieruński powiedział, że ustawa daje dwie możliwości ustanawiania 

warunków sprzedaży nieruchomości. Zapytał, kto zdecydował, że kierownik przedstawia taki projekt, w którym 

to Burmistrz będzie określał warunki sprzedaży. Dodał, że drugi sposób daje możliwość radzie w drodze uchwały 

szczegółowe warunki sprzedaży.  

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że projekty uchwał na sesję Rady 

Miejskiej kieruje Burmistrz. Od dawna w ustawie o gospodarce nieruchomościami jest zapis mówiący o tym,  

że sprzedaż nieruchomości odbywa się w drodze bezprzetargowej na rzecz ich użytkowników wieczystych. Zapis 

funkcjonuje od wielu lat i można z tego zapisu korzystać. Obecne zmiany dotyczące ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, wprowadzają tylko ten element, że użytkownicy wieczyści, którzy nabyli użytkowanie 

wieczyste przed 31 grudnia 1997 roku mają możliwość do sierpnia przyszłego roku, składania wniosków  

o wykupienie takiego prawa. Burmistrz nie może odmówić takiej sprzedaży, natomiast forma sprzedaży 

użytkowania wieczystego dotychczasowym użytkownikom wieczystym, funkcjonuje od o wielu lat i ostatnio 

zmienianą uchwałę Rady Miejskiej. Uchwała Rady Miejskiej, która mówi o trybie i sposobie sprzedaży 

nieruchomości, stanowiących własność gminy Gołdap. Jest to uchwała z 2022 roku, która to określa sposób  
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i zasady zbywania, nabywania, obciążania linii ruchomości gminy Gołdap oraz ich wydzierżawiania  

lub wynajmowania, na rzecz wynajmowania na czas określony. Zaproponowane zostało takie a nie inne 

rozwiązanie. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy Burmistrz jako organ, powołuje rzeczoznawcę do wyceny tej 

nieruchomości. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że jakikolwiek obrót nieruchomościami 

gminnymi, odbywa się pierwszym podstawowym dokumentem jakim jest zlecenie wykonania wyceny 

rzeczoznawcy. Burmistrz sprzedając nieruchomości, nie może sprzedać ich poniżej wyceny. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zobowiązania 

Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 9 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący się uchwała 

została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zobowiązania Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Janina Pietrewicz,  

Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

PRZECIW (3) 

Wioletta Anuszkiewicz, Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marian Mioduszewski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/582/2023 

/w załączeniu/ 

12)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Gołdap w trybie ustnego przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony. 

 

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały. 

  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy do tego konkursu, przetargu, czy ofertowego będą mogły zgłosić 

osoby wyłącznie posiadające uprawnienia rolnicze. 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że przetarg na grunt do dzierżawy pod 

uprawy rolne jest nieograniczony. To nie jest sprzedaż gruntu rolnego, burmistrz wydzierżawia własne grunty 

pod uprawy rolne. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały Komisje. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gołdap w trybie ustnego 

przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 12 za, 1 wstrzymujący się uchwała została 

podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gołdap w trybie 

ustnego przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marian Mioduszewski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/583/2023 

/w załączeniu/ 

 

13)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Warmińsko-Mazurskiego o zniesienie urzędowych nazw 

miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, 

Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, 

Zaścianek, Zielonka. 

 Kierownik GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wystąpienia  

z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego o zniesienie urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, 

Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, Ostrówko, 

Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 
Głosowano w sprawie: 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego o zniesienie urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, 

Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, 

Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/584/2023 

/w załączeniu/ 

14) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

 Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/585/2023 

/w załączeniu/ 

15)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 13 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, 

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Makarewicz, Marek Zajączkowski 

Uchwała Nr LXXXII/586/2023 

/w załączeniu/ 

Do pkt 7 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska przedstawiła informację o realizacji zadań oświatowych  

w Gminie Gołdap. /prezentacja w załączeniu/ 

Do pkt 8 

Kierownik WIR Pani Aneta Milczarek przedstawiła informację w sprawie budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego na podstawie prezentacji. /prezentacja w załączeniu/ 

Wiceprzewodniczący Komisji Pan Zdzisław Mieruński powiedział, że na slajdzie 15 jest zdjęcie z prezentacji, 

którą przedstawił podczas sesji absolutoryjnej. Zwrócił się o sprostowanie danego slajdu ze względu  

na przedstawiony inny kontekst radnych niż był przedstawiany wcześniej.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że kierownik przygotowała prezentację wg jego 

wytycznych. Ze względu na procesy sądowe urząd nie może przekazać niektórych informacji. Rana Wioletta 

Anuszkiewicz na portalach zarzuca burmistrzowi wszystko, co jest złe i związane z zakładem czyli tego, że broni 

publicznych środków, broni inwestycji. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że w przedstawionej prelekcji ewidentnie tendencyjnej,  

nie ma informacji, że Powiatowy Inspektor Nadzoru budowlanego również potwierdził, że należy wstrzymać  

tę budowę i zrobić nowe dokumentacje. Kierownik nie skupiła się na raporcie CBA i biegłych sądowych. Zapytał, 

ile do dzisiaj od studium wykonalności do dzisiaj, kosztowała ze wszystkim ta inwestycja wszystkim.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że będzie bronić interesu gminy. Jak są do tej obrony 

potrzebne ekspertyzy, opinie prawne to będzie za nie płacić. Na jednej z sesji Rady Miejskiej radny kazał zwrócić 

30000  000,00 zł.  

 Radny pan Andrzej Tobolski powiedział, że inspektorzy nadzoru budowlanego Pan Gierasimiuk z ekipą 

powiadomili przewodniczącego Wojciecha Hołdyńskiego o możliwych nieprawidłowościach i że są gotowi 

zamknąć inwestycje do momentu wyjaśnienia. Wg radnego, przewodniczący swoim zwyczajem zamiótł  

to wszystko pod dywan, więc przyszli do radnego . 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński odpowiedział, że jak wpłynęło pismo do urzędu Pana Gierasimiuka 

to zostało szybko skierowane do Komisji Rewizyjnej. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że celowo w prezentacji została zachowana chronologia 

pokazaliśmy pewną chronologię, przedstawione pewne decyzje uczestników procesu. Pan Gierasimiuk chyba nie 

wiedział, co on przez ponad rok robi. Do etapu nadzorowanego przez Pana Duchnowskiego, nie było takich 

problemów jak później. Rozbieżności w projektach zauważył jako pierwszy pracownik Urzędu Miejskiego czyli 

to, co powinien zrobić kierownik budowy, inspektor nadzoru. Wykonawcy mieli tak samo dwa projekty przez  

20 ponad dni, nie wnieśli żadnych uwag. Na ostatniej sesji radny Andrzej Tobolski mówił, że był razem  

z wykonawcą w Urzędzie Marszałkowskim, że jeździli razem. Radny co sesje, co komisje powtarza aby wypłacili  
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prawie 6 000 000,00 zł. Za to, co zostało zrobione po wstrzymaniu budowy. Radny Andrzej Tobolski próbuje 

wymusić jakąś zapłatę, wypłatę. 

 Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że również, jak radny Zbigniew Mieruński, chce aby 

informacja na slajdzie nr 15 została sprostowana. Burmistrz manipuluje informacją, która została  przedłożona 

przez radnych na sesji absolutoryjnej.  Burmistrz nie dba o interes publiczny, dba tylko o siebie i o to, żeby 

pozostać na funkcji Burmistrza i odcinać od tego kupony. Zapytała, w jaki sposób urząd chce  pozyskać środki 

zewnętrzne na inwestycje, która jest w trakcie realizacji, z tak dużym obciążeniem, w związku z sytuacją  

z wykonawcami i sprawami, które toczą się w sądzie oraz jakie rozwiązania są proponowane żeby zmniejszyć 

przyszłe koszty utrzymania tego obiektu. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że są pewne plany, pewne pomysły celem dokończenia 

budowy. O niektórych z nich już z niektórymi z radnych rozmawiał i spotkało się to z akceptacją. Niedawno 

pozyskano  ponad 7 000 000,00 zł, także nie bardzo rozumie do czego radna zmierza. 

 Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że dopiero dziś kierownik pokazał promesę. Skoro burmistrz  

mówi, że jest możliwość pozyskania dodatkowych środków na inwestycje to niech wskaże program z którego 

pozyska środki.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że nic konstruktywnego radna nie zdziałała i nie zrobiła  

w Radzie Miejskiej. Oprócz tego, że była bardzo często przeciwko wszystkim i przeciwko wszystkiemu. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że w grudniu zeszłego roku została zakończona kontrola przez 

instytucję zarządzającą, czyli Urząd Marszałkowski. W nakazie widnieje zapłata 200 000,00 zł z odsetkami,  

co wynika z nieprawidłowości. To jest warunek w ogóle, żeby kontynuować projekt. Zapytał, czy w obliczu 

dwukrotnego spotkania z dyrektorem instytucji zarządzającej, podejmie gmina jakiekolwiek starania, żeby  

do końca wykorzystać możliwości finansowe i wpłacić ten depozyt czy jednak już zdecydowanie burmistrz 

 nie będzie korzystał. Wtedy, jeżeli proces będzie przegrany, co jest niewykluczone, to wina straty tych  

5 500 000,00 zł będzie po stronie burmistrza. Zapytał radnego Andrzeja Tobolskiego, czy po tym co dzisiaj 

zobaczył i usłyszał nadal sugeruje, żeby wypłacić wykonawcy te ponad 5 000 000,00 zł. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że tak.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że przekazanie wykonawcy będzie w pewnym stopniu  

też aprobatą dla jego działań niezgodnych z prawem, które nie powinny mieć miejsca. Dlatego dla gminy  

to, co zostało wykonane po zakończeniu budowy, nie istnieje. Urząd jest w pełnym i stałym kontakcie z Urzędem 

Marszałkowskim, nie tylko z dyrektorem. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że od 12 miesięcy w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

i w budżecie, którą przedstawia co sesję Pani Skarbnik, zabezpieczona jest kwotę 6 390 000,00 zł na kontynuację 

zakładu. I to należy wykorzystać. Skoro jest to zabezpieczone uchwałami Rady Miejskiej dwunastokrotnie  

to wpłacić. Jeżeli faktycznie gmina wygra to sąd zwróci wszystkie pieniądze. Będzie optował za tym, żeby zwołać 

nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej i przekonać radnych aby to wpłacili.  

Do pkt 9 

Brak interpelacji radnych. 

 Do pkt 10 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że 10 lat temu na wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Wojciecha Hołdyńskiego, Tomasz Luto i wszyscy pozostali Radni w ilości 17, zlikwidowali gminną spółkę PEC. 

Były Burmistrz Marek Miros w swoim oświadczeniu zapewnił, że cały majątek stanowiący mienie komunalne, 

nie może zostać ani sprzedany, ewentualnie wydzierżawiony następcy dostarczyciela ciepła systemowego Panu 

Stanisławowi Andrusiewiczowi. Od tego czasu złożył 5 wniosków w trybie ustawy o dostępie do informacji 

publicznej, co z naszym mieniem komunalnym, pozostałym po zlikwidowanym gminnej spółce PEC. 

Początkowo Pan Burmistrz Tomasz Luto odpisał, że dokumenty są w spółce Integra w Olsztynie na Lubelskiej 

33A. Zwrócił się do tej  spółki, która zajmuje się archiwum w Olsztynie. Uzyskał informację, że żadnej 

dokumentacji po spółce nie ma. Gmina wczoraj odpisała, na wniosek kolejny w trybie ustawy o dostępie do 

informacji publicznej, że nie posiada żadnego majątku poza trzema kotłowniami. Zapytał, gdzie znajduje się sieć 

przesyłu energii cieplnej po zlikwidowanej gminnej spółce. Dodał, że jeżeli w ciągu dwóch tygodni nie będę miał 

konkretnych odpowiedzi, składam zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa przez Urząd Miejski, można 

powiedzieć, w zakresie kradzieży przez kogoś, nie wie przez kogo, sieci ciepłowniczej PEC. 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że jako radny ma jeden głos i to byłoby za mało  

do zlikwidowania ewentualnej spółki gminnej i to też kolejna nieprawda. To był wniosek ówczesnego Burmistrza 

do Rady Miejskiej. 

 Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że 30 października podczas sesji wraz z radnym Zbigniewem 

Mieruńskim złożyła zapytanie w sprawie projektu prac konserwatorskich i zabezpieczających przy zabytkowym 
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budynku plebanii Kościoła Najświętszej Marii Panny Matki Kościoła w Gołdapi. Do dnia dzisiejszego  

nie otrzymali odpowiedzi na zapytanie i ma wrażenie, że pokłosiem zapytania jest dzisiejsza uchwała, która 

dotyczy zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie. 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński odpowiedział, że zapytanie zostało przekazane dla burmistrza.  

Do pkt 11 

Sołtys Sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że wyłączane jest oświetlenie na terenie wiejskim, 

to też nie wszędzie a nie jest wyłączane w mieście. Zapytał, czy jest możliwość aby z funduszu sołeckiego 

dopłacać do tych brakujących godzin włączonego oświetlenia.  

Sołtys Sołectwa Babki Pan Jacek Kizik zwrócił się z prośbą o późniejsze wyłączanie oświetlenia oraz  

o wcześniejsze włączanie oświetlenia na terenie sołectwa Babki ze względu na osoby wracające późną porą  

z pracy bądź wcześnie do niej wychodzą. Zapytał, jak gmina Gołdap planuje rozwiązanie finansowania świetlic 

wiejskich na rok 2024, jakie są zabezpieczone środki, jaka jest ilość etatów, czy cały etat, czy pół etatu na daną 

świetlicę. W związku z „marnymi” uposażeniami dla tych Pań, będą się zwalniać i niestety to się już dzieje. Tak 

jak się dzieje u mnie na świetlicy w Żelazkach. 

Sołtys Sołectwa Główka Pani Monika Wałejko powiedziała, że temat problemu oświetlenia na wsi jest. , 

problem z oświetleniem jest. Na przykładzie swojego sołectwa zasugerowała zgłaszanie na bieżąco problemów 

z oświetleniem. 

Do pkt 14 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował o zaproszeniu Dyrektor Domu Kultury na Mikołajki, 

które odbędą się w Parku Miejskim dnia 3 grudnia od 12.00 do 15.00. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz częściowo przedstawiła wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie. Z danego dokumentu wynika, iż taki dokument trafił do przewodniczącego Rady. 

jeżeli trafił taki dokument do Pana zwróciła się o przesłanie nam tego dokumentu dla mnie i dla wszystkich 

innych Radnych. 

 Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że od wpływu wystąpienia pokontrolnego minęło 

7 miesięcy i uważa, że te zarzuty nie są banalnymi zarzutami. RIO, czyli najważniejsza instytucja kontrolująca 

wskazuje, by  wydatki budżetowe klasyfikować we właściwych podziałach klasyfikacji budżetowej wydatków, 

zgodnie z zasadami określonymi przez Ministra Finansów to znaczy, że taki panuje bałagan w księgowości,  

w finansach, w zarządzaniu finansami, że nawet skarbnik nie potrafi właściwych wydatków właściwie wpisać 

we właściwe rubryki. Zwrócił się o przekazanie tego protokołu pokontrolnego dla wszystkich radnych, jak 

również wyjaśnienia o tym, w jaki sposób zalecenia RIO zostały wykonane. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że nigdy nie było naruszenia dyscypliny finansów 

publicznych przez 9 lat odkąd jestem burmistrzem, co zdarzało się wcześniej. Radny Zbigniew Mieruński był 

dyrektorem Domu Kultury i nie wspomina, jak brakowało pieniędzy na różne działania a przede wszystkim na 

wynagrodzenia. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że uchwałą Rady Miejskiej prawdopodobnie w kwietniu 

bieżącego roku zmieniana była jedna klasyfikacja. Zła klasyfikacja w danym momencie, nie stanowi naruszenia 

dyscypliny finansów publicznych. 

Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że prośba o przesłanie jest również  

do przewodniczącego, ponieważ miał ten protokół i wystąpienie. 

Radny Pan Marian Chmielewski powiedział, że najlepiej by było w tym samym czasie wysłuchać opinii 

wykonawców, inspektorów nadzoru oraz pracowników urzędu w tym samym czasie.  

Wiceprzewodniczący Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że mieszkańcy po 7 latach protestów, przeciwko 

przebiegowi DW651 przez uzdrowisko Gołdap, prawdopodobnie według oceny Pana Burmistrza ten proces 

wygrali. O burmistrza zaangażowaniu w tym procesie poinformuje. 

Do pkt 15 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński dokonał zamknięcia LXXXII sesji 

Rady Miejskiej w Gołdapi.  

 

 

                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Wojciech Hołdyński 

 

 

 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 


